
GRANKULLA STAD 
Stadsfullmäktige 

PROTOKOLL 9/2023 1 
 

 
Tid 18.12.2023 kl. 18:00 - 22:20 
 
Plats Stadsfullmäktiges sessionssal 
 
 
FÖRTECKNING ÖVER BEHANDLADE ÄRENDEN 
 
Paragraf Rubrik Sida 

§ 65 Konstituering av sammanträdet 4 

§ 66 Grankullas stads välfärdsrapport 2022 5 

§ 67 Behov av understöd för optimering av nyttjandegraden i bollhallen, tilläggsanslag 6 

§ 68 Redogörelser för bindningar 10 

§ 69 Ändring i anslag, överföring av kostnader för ekonomichefen i slutet av året 11 

§ 70 Uppdatering av Grankulla stads avskrivningsplan 12 

§ 71 Ansökan om hissunderstöd (Asunto Oy Gräsantie 18) samt förslag om tillägg i 
sektorns budget 

14 

§ 72 Allmänna förvaltningens anhållan om tilläggsanslag 17 

§ 73 Förslag till budget 2024 och ekonomiplan 2024–2026 samt investeringsplan 
2024–2028 

19 

§ 74 Anhållan om tilläggsanslag för småbarnspedagogiken 28 

§ 75 Grankulla stads utträde ur samkommunen för Västra Nylands Folkhögskola (VNF) 30 

 
  



GRANKULLA STAD 
Stadsfullmäktige 

PROTOKOLL 9/2023 2 
 

 
Närvarande Ala-Reinikka Tapani ordförande  
 Stenberg Stefan I vice ordförande  
 Pesonen Juha II vice ordförande  
 Ant-Wuorinen Lauri ledamot   
 Björk Bo-Christer ledamot   
 Colliander-Nyman Nina ledamot   
 Hammarberg Johanna ledamot   
 Huttunen Jarkko ledamot   
 Häyrinen-Immonen Ritva ledamot   
 Kauppila Matti ledamot   
 Kiesiläinen Suvi ledamot   
 Lehmuskoski Tuula ledamot   
 Lerche Jessica ledamot   
 Limnell Patrik ledamot   
 Löfstedt-Söderholm Gunilla ledamot   
 Miettinen Taisto ledamot   
 Mollgren Satu ledamot   
 Nuutinen Saana ledamot   
 Nysten Patrick ledamot   
 Palojoki Risto ledamot   
 Rehn-Kivi Veronica ledamot   
 Rintamäki-Ovaska Tiina ledamot   
 Saarela Konsta ledamot   
 Salminen Mikko J. ledamot   
 Sederholm Camilla ledamot   
 Tuohioja Pauli ledamot   
 Tupamäki Binga ledamot   
 Vaenerberg Lotta ledamot   
 Villa Sami ledamot   
 Wahlstedt Virva ledamot   
 Waselius Fredrik ledamot   
 Waselius Lulu ledamot   
 Westermarck Susanna ledamot   
 Karimaa Erkki ersättare  
 Stolt Sofia ersättare  
 Masar Christoffer stadsdirektör  
 Ormio Hanna förvaltningsdirektör  
 Jahnsson Markus informatör  
 Boström Mikael  ekonomidirektör  
 Flemmich Mikael  bildningsdirektör  
 Harju Marianna  direktör för 

samhällstekniken 
 

 Ikäheimonen Taru välfärdskoordinator §§ 65 - 66, 
kl. 18.00 - 18.25 

 Kuivalainen Tero idrottschef §§ 65 - 67, 
kl. 18.00 - 18.40 

 
Frånvarande Aitola Minna ledamot  
 Johansson Johan ledamot  
 Klockars Tove ungdomsfullmäktiges 

representant 
 

 
 



GRANKULLA STAD 
Stadsfullmäktige 

PROTOKOLL 9/2023 3 
 

 
Behandlade ärenden 65 - 75 
 
 
Underskrifter Tapani Ala-Reinikka Hanna Ormio 
 ordförande protokollförare 
 
 
 Tuula Lehmuskoski Jessica Lerche 
 protokolljusterare protokolljusterare 
 
Protokollet läggs 
fram offentligt Grankulla stads webbplats 27.12.2023  



 
GRANKULLA STAD 
Stadsfullmäktige 

PROTOKOLL 9/2023 4 

 
Stadsfullmäktige § 65 18.12.2023 
 

 

 

Konstituering av sammanträdet 
  
STF 18.12.2023 § 65    
 
      

 
Fullmäktiges sammanträde är beslutfört när minst två tredjedelar av ledamöterna 
är närvarande. 
 

Beslutsförslag: 
 
Ordföranden konstaterar vilka som är närvarande samt att sammanträdet är 
lagligen sammankallat och beslutfört. 
 
Fullmäktige väljer två protokolljusterare. 
 

Beslut: 
Ordförande konstaterade de närvarande samt att sammanträdet var lagligt 
sammankallat och beslutfört. 
 
Fullmäktige valde ledamot Tuula Lehmuskoski och ledamot Jessica Lerche till 
protokolljusterare. 
.......... 
 
Ordförande föreslog en ändring av ordningsföljden för ärendena på 
föredragningslistan så att ärende 9 ”Förslag till budget 2024 och ekonomiplan 
2024–2026 samt investeringsplan 2024–2028” behandlas sist. Därmed skulle 
ärendena på tilläggslistan, dvs. 10 ”Anhållan om tilläggsanslag för 
småbarnspedagogiken” och 11 ”Grankulla stads utträde ur samkommunen för 
Västra Nylands Folkhögskola (VNF)” behandlas före budgetförslaget. 
 
Förslaget godkändes enhälligt. 
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Grankullas stads välfärdsrapport 2022 
  
STF 18.12.2023 § 66    
 
558/00.01.02.01/2023    

 
Mer information: 
välfärdskoordinator Taru Ikäheimonen, tfn 040 663 5431 
fornamn.efternamn@grankulla.fi 
 
Enligt 6 § i lagen om ordnande av social- och hälsovård (612/2021) ska 
kommunen följa invånarnas hälsa och välfärd och de faktorer som påverkar dessa 
inom varje befolkningsgrupp samt de åtgärder som vidtagits inom sådana 
kommunala tjänster som svarar på invånarnas välfärdsbehov. 
 
Åtgärder som främjar kommuninvånarnas hälsa och välfärd ska årligen 
rapporteras till fullmäktige (välfärdsrapporten). Därutöver ska en bredare 
välfärdsberättelse lämnas till fullmäktige varje mandatperiod. 
 
Grankulla stad utarbetar en välfärdsrapport tre gånger under mandatperioden, 
det vill säga för åren 2022, 2023 och 2024. Välfärdsrapporterna för åren 2022, 
2023 och 2024 baserar sig på välfärdsplanen 2022–2025 som stadsfullmäktige 
godkände 19.12.2022. 
 
Innehållet i rapporterna härleds ur strategins prioriteringar och åtgärder för att 
främja kommuninvånarnas hälsa och välfärd. 
 
En mångprofessionell arbetsgrupp (HYTE-arbetsgruppen) har deltagit i 
utarbetandet av välfärdsrapporten. 
 
Välfärdsrapporten 2022 (bilaga) följer upp kommunens 
minimiinformationsinnehåll så att det stämmer överens med välfärdsområdets 
välfärdsplan. Välfärdsrapporten 2022 innehåller i stort sett samma indikatorer 
och genomförande av åtgärder som de föregående rapporterna. Detta ger 
underlag för ändringar i indikatorinformationen och ger information som 
underlättar rapporteringen av den omfattande välfärdsberättelsen (2022–2025). 
 

Stadsstyrelsen: 
 
Fullmäktige antecknar välfärdsrapporten 2022 för kännedom. 
.......... 
 
Välfärdskoordinator Taru Ikäheimonen redogjorde för ärendet. 
 

Beslut: 
Antecknades för kännedom. 
 

Bilagor: 
Välfärdsrapporten 2022 
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Behov av understöd för optimering av nyttjandegraden i bollhallen, tilläggsanslag 
  
STF 18.12.2023 § 67    
 
89/02.02.00.01/2023    

 
Mer information: 
idrottsplatschef Tero Kuivalainen, tfn 050 380 7687 
fornamn.efternamn@grankulla.fi 
 
Välfärdsutskottet har 1.2.2023 (§ 6) presenterats att det finns skäl att ändra på 
användningen av bollhallen och fördelningen av träningstiderna så att hallen 
bättre tjänar en större helhet och främjar tillväxtpotentialen hos lokala 
föreningar samt höjer kvaliteten på verksamheten. Av användarna i bollhallen är 
det framför allt verksamheten hos GrIFK - Innebandy rf och Grankulla 
Gymnastikförening rf (GGF) som lider av bristerna i lokalerna. 
 
I bollhallen används sal 1 och 2 av lag och grupper från lokala handbolls-, 
innebandy- och gymnastikföreningar samt av skolor och daghem i Grankulla. I 
bollhallen ordnas olika evenemang och matcher året om i varje gren och till och 
med tiotusentals åskådare besöker hallen årligen. 
 
Alla grenar som har verksamhet i bollhallen har sina egna särdrag: 
 
Innebandy: rink 

• En maximal rink ryms endast i sal 1 i bollhallen. 
 
Redskapsgymnastik: ställningar och redskap 

• Ställningarna och redskapen är centraliserade till sal 2 i bollhallen och de 
kan inte användas någon annanstans. 

 
Handboll: handbollsklister 

• Klistret avlämnar spår på golvytan och väggarna, vilket kräver 
specialrengöring. Handbollsklister kan inte användas någon annanstans 
än i bollhallen. 

 
På grund av dessa särdrag och bristerna i träningslokalerna är det mycket 
utmanande att beakta alla grenar jämlikt. 
 
Redskapsgymnasterna har försökt få träningstider i andra kommuner, men 
eftersom grenen är mycket populär finns det inte lediga tider att få. 
 
Innebandylagen har varit tvungna att köpa träningstider utanför Grankulla, men 
lokala föreningar har alltid företräde och därför är det svårt att hitta lämpliga 
tider. 
 
Både innebandyn och gymnastiken har tillväxtpotential som grenar, men 
föreningarna kan inte svara på efterfrågan på grund av brister i lokalerna. 
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Direkt understöd från staden år 2022: 
• Innebandy 7 000 € 
• Handboll 9 000 € 
• Gymnastik 10 700 € 

 
Indirekt stöd från staden år 2023 (uppskattning, beaktar inte omorganisering av 
verksamheten): 

• Innebandy 14 000 € 
• Handboll 25 000 € 
• Gymnastik 32 000 € 

 
En optimering av nyttjandegraden i bollhallen kan nås genom att lägga till en dag 
(torsdag) i sal 1 för innebandy och genom att reservera sal 2 i sin helhet för 
gymnastik. Utöver detta ger staden innebandy- och handbollsföreningarna 
ekonomiskt understöd för köp av reguljära träningstider i andra kommuner. 
 
Innebandyn förlorar på grund av det här tre dagar i sal 2 men de här timmarna 
kompenseras i sal 1 och i allaktivitetshallen Kameleonten som står klar våren 
2023 och som ligger i Alberga idrottspark. Innebandyn har erbjudits en unik 
möjlighet att få reguljära träningstider i den maximala rinken i Kameleonten. 
 
I och med de nya träningsarrangemangen förlorar handbollen en träningsdag i 
veckan i sal 1. Dagen i fråga kan ersättas i sin helhet i den nya hallen 
Kameleonten och Solvalla Arenan. 
 
Kameleonten står färdig våren 2023 och beviljandet av de reguljära 
träningstiderna har redan startat. För tillfället har innebandyn reserverat 
träningstider två gånger i veckan, men reserveringarna ska bekräftas senast i 
mars. 
 
Träningstiderna för handbollen ska också bekräftas under mars månad. 
 
Preliminär utredning av kostnaderna 
 
Innebandyn förlorar tre (3) dagar i sal 2, vilket totalt ger 16 h. När innebandyn får 
en extra dag i sal 1, återstår 10 h av träningstider som måste ersättas. Av dessa 
reserveras åtta (8) timmar i Kameleonten och två (2) timmar i en av 
skolgymnastiksalarna i Grankulla. I Kameleonten pågår säsongen i 11 månader, 
vilket innebär att kostnaderna för de ersättande träningstiderna i hallen och en 
av skolgymnastiksalarna i Grankulla uppgår till cirka 39 300 euro. Innebandyn 
betalar cirka 9 500 euro till staden för motsvarande timantal i Grankulla bollhall 
och då är skillnaden mellan kostnaderna i den nya hallen och bollhallen 29 800 
euro. Staden bidrar med 60 procent av den här skillnaden, alltså med cirka 17 900 
euro. 
 
Handbollen förlorar en dag (6 h) per vecka i bollhallen, vilket kan kompenseras 
med speltider i Kameleonten (2 h) och Solvalla Arenan (4 h). 
De ersättande träningstiderna i Kameleonten kostar cirka 10 800 euro i månaden, 
varav staden bidrar med hälften, 5 400 euro. Jämfört med de reguljära 
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träningstiderna i Kameleonten är Solvalla hälften förmånligare, så för den delen 
bidrar staden med summan i sin helhet, det vill säga 10 300 euro. På årsnivå är 
kostnaden totalt cirka 15 700 euro. Handbollen betalar cirka 4 100 euro till 
staden för motsvarande timantal i Grankulla bollhall och då är skillnaden mellan 
kostnaderna i den nya hallen och bollhallen 11 600 euro, vilket staden beviljar 
understöd för till föreningen. 
 
Gymnasterna stannar i sal 2 och inga träningstider köps i andra kommuner, så 
staden behöver inte ge föreningen ekonomiskt understöd för det syftet. 
 
Understöd från staden till föreningar totalt på årsnivå: 29 500 euro. 
 
Det ovanstående understödet minskar inte på föreningarnas årliga 
verksamhetsunderstöd, utan det här behandlas som ett separat understöd. 
 
I fråga om år 2023 kommer understödet att vara lägre eftersom de reguljära 
speltiderna börjar 1.8. Staden betalar alltså understöd för fem månader. För 
tiden i fråga är understödet från staden 7 800 euro till innebandyn och 5 500 
euro till handbollen. Stadens understöd till föreningar år 2023 är totalt 13 300 
euro. 
 
I budgeten finns ingen anslagsreservering för dessa summor. I fråga om 
tilläggsanslag år 2023 (13 300 euro) ska det ansökas på hösten om budgeten 
förefaller att överskridas. När ramen för budgeten 2024 görs upp ska den 
nödvändiga mängden tilläggsanslag (29 500 euro) ansökas om för ett helt år. 
 
På basis av ovanstående utredning beslutade välfärdsutskottet 1.2.2023 (§ 6) 
efter omröstning att 
 
1. bevilja totalt 13 300 euro i understöd till föreningarna år 2023 för köp av 

träningstider i andra kommuner på följande sätt: 
 
GrIFK - Innebandy rf 7 800 euro 
GrIFK - Handboll rf  5 500 euro 
 
När ramen för budgeten 2024 görs upp ska den nödvändiga mängden 
tilläggsanslag (29 500 euro) ansökas om för ett helt år.  
 
För att staden ska bevilja understöd är det en förutsättning att den sökande 
redovisar för användningen av understödet för kommande säsong (1.8–30.6). 
Innan den sökande får understöd för följande säsong ska den sökande lämna 
in en utredning om användningen av det utbetalda bidraget under 
föregående säsong. 

 
2. en arbetsgrupp för jämlikhetens och rättvisans skull under våren 2023 ska 

utreda hurdan situationen är hos andra idrottsföreningar i Grankulla när det 
gäller köp av träningstider utanför staden. Särskilt ska utredningen fokusera 
på proportionen mellan behovet och de köpta träningstiderna samt på 
riktandet av understöd/bidrag till träningstider köpta av andra kommuner 
enligt verksamhetsmodellen i grannkommunerna. 
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Efter granskning av budgeten kunde (4.10.2023 § 59) konstateras för 
välfärdsutskottet att budgeten kommer att överskridas i och med summan i 
fråga. Därför finns ett behov för ett tilläggsanslag och utskottet beslutade föreslå 
för stadsstyrelsen och vidare för stadsfullmäktige att fullmäktige år 2023 beviljar 
ett tilläggsanslag på 13 300 euro till idrottstjänsterna. Med tilläggsanslaget täcker 
staden det tidigare beviljade understödet till föreningarna för köp av 
träningstider i andra kommuner. 
 
För stadsstyrelsen konstaterades (20.11.2023 § 192) att välfärdsutskottet 
1.2.2023 (§ 6) har fattat beslutet om att bevilja GrIFK - Innebandy rf och GrIFK - 
Käsipallo ry;GrIFK - Handboll rf ett understöd på totalt 13 300 euro för köp av 
träningstider i andra kommuner. Samtidigt har träningstiderna omorganiserats, 
vilket har kunnat ge föreningarna uppfattningen att de kan få motsvarande 
understöd årligen också i fortsättningen. Det kan konstateras att utskottet inte 
borde ha gått till väga på det här sättet utan att anslag hade beviljats, eftersom 
den anslagssumma som utskottet har till sitt förfogande för understöd inte 
fastställs förrän i samband med godkännandet av budgeten för respektive år. 
Eftersom utskottet redan har beviljat understödet och idrottstjänsternas anslag 
för understöd annars överskrids, föreslås att idrottstjänsterna beviljas det 
tilläggsanslag på 13 300 euro som idrottstjänsterna anhåller om. 
 
Samtidigt framhävs ändå att idrottstjänsterna år 2024 ska hålla sig inom det 
anslag som sektorn beviljas i budgeten. Om anslaget som beviljas för understöd 
minskar jämfört med innevarande år ska utskottet vid beviljandet av understöd 
även beakta andra idrottsföreningar och vid behov kontakta föreningarna GrIFK - 
Innebandy rf och GrIFK - Käsipallo ry; GrIFK - Handboll rf innan de förbinder sig till 
träningstider hos tredje parter under nästa verksamhetsperiod. 
 
Stadsstyrelsen beslutade under sitt sammanträde 27.11.2023 (§ 203) efter att 
den först bordlagt ärendet att föreslå för fullmäktige att den beviljar ett 
tilläggsanslag. Samtidigt beslutade stadsstyrelsen att fästa idrottstjänsternas och 
välfärdsutskottets uppmärksamhet vid att föreningarna inte bindande kan 
beviljas understöd utöver de anslag som fastställs i respektive års budget. 
 

Stadsstyrelsen: 
 
Fullmäktige beslutar att bevilja idrottstjänsterna ett tilläggsanslag på 13 300 euro 
för år 2023. 
.......... 
 
Idrottschef Tero Kuivalainen redogjorde för ärendet. 
 
Under diskussionen gjorde ledamot Jarkko Huttunen ett motförslag om att 
tilläggsanslaget för år 2023 inte skulle godkännas. Motförslaget förföll på grund 
av bristande understöd. 
 

Beslut: 
Beslutsförslaget godkändes. 
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Redogörelser för bindningar 
  
STF 18.12.2023 § 68    
 
988/00.03.04/2021    

 
Mer information: 
revisionsutskottets ordförande Tuula Lehmuskoski, tfn 040 733 1109 
fornamn.efternamn@grankulla.fi 
 
Enligt 121 § i kommunallagen ska revisionsutskottet övervaka att skyldigheten 
enligt 84 § att redogöra för bindningar iakttas samt tillkännage redogörelserna 
för fullmäktige. 
 
Revisionsutskottet har behandlat redogörelser för bindningar och ändringar i 
dem som kommit in samt beslutat att uppgifterna förs in i registret över 
bindningar och registeruppgifterna publiceras på stadens webbplats. 
 
Registret över bindningar finns på stadens webbplats. 
 

Revisionsutskottet: 
 
Fullmäktige antecknar registret över bindningar för kännedom. 
 

Beslut: 
Antecknades för kännedom. 

https://www.kauniainen.fi/sv/staden-och-beslutsfattande/beslutsfattande/redogorelser-for-bindningar/
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Ändring i anslag, överföring av kostnader för ekonomichefen i slutet av året 
  
STF 18.12.2023 § 69    
 
89/02.02.00.01/2023    

 
Mer information: 
ekonomidirektör Mikael Boström, tfn 050 377 1228 
fornamn.efternamn@grankulla.fi 
 
Ekonomichefen för bildningsväsendet övergick från ekonomitjänsterna i den 
allmänna förvaltningen till förvaltningen i bildningsväsendet från och med 
1.8.2023, och därmed överförs också 2023 års anslag för personalutgifter från 
ekonomitjänsterna.  
 
Anslaget består av lönekostnader på 22 998 euro och bikostnader på 4 817 euro. 
 
Före vårdreformen hade social- och hälsovården samt bildningsväsendet sina 
egna ekonomichefer som arbetade i ekonomitjänsterna. Bådas arbetsuppgifter 
består huvudsakligen av sektorernas ekonomiadministrativa uppgifter. 
 
I och med vårdreformen övergick ekonomichefen för social- och hälsovården till 
välfärdsområdet och därmed beslutades också att flytta ekonomichefen för 
bildningsväsendet till bildningsväsendet 1.8.2023. 
 

Stadsstyrelsen: 
 
Fullmäktige godkänner överföringen av anslaget för ekonomichefen 
(lönekostnader 22 998 euro och bikostnader 4 817 euro) från ekonomitjänsterna i 
den allmänna förvaltningen till förvaltningen i bildningsväsendet. 
 

Beslut: 
Beslutsförslaget godkändes. 
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Uppdatering av Grankulla stads avskrivningsplan 
  
STF 18.12.2023 § 70    
 
587/02.06.01.02/2023    

 
Mer information: 
ekonomidirektör Mikael Boström, tfn 050 377 1228 
fornamn.efternamn@grankulla.fi 
 
Stadsfullmäktige godkände 28.9.2009 § 60 Grankulla stads nuvarande 
avskrivningsplan för anläggningstillgångar. 
 
Nu föreslås att följande tre poster ändras i avskrivningsplanen: 

- Deltagandet i ett annat bolags banprojekt läggs till 
- Förvaltnings- och institutionsbyggnader läggs till 
- Sjukvårds- och hälsovårdsanordningar tas bort 

 
Dessutom ersätts den gamla förkortningen "adb" med ordet 
"informationsteknisk". 
 
Posten deltagandet i ett annat bolags banprojekt läggs till eftersom det inte finns 
någon lämplig post för ett sådant projekt i den godkända avskrivningsplanen som 
nu är i bruk. För banprojekten föreslås avskrivningstiden på 30–40 år och linjär 
avskrivning som avskrivningsmetod. Detta är i enlighet med rekommendationen 
av bokföringsnämndens sektion för kommuner. Syftet är att använda den nedre 
gränsen för avskrivningstiden eftersom bokföringsnämndens sektion för 
kommuner rekommenderar att man använder de nedre gränserna för 
avskrivningstider. 
 
Avskrivningsposter ökas med den nya posten förvaltnings- och 
institutionsbyggnader eftersom det endast finns posten bostadsbyggnader och 
andra byggnader i den nuvarande avskrivningsplanen. För förvaltnings- och 
institutionsbyggnader föreslås avskrivningstiden på 20–40 år och linjär 
avskrivning som avskrivningsmetod. Detta är i enlighet med rekommendationen 
av bokföringsnämndens sektion för kommuner. Bokföringsnämndens sektion för 
kommuner rekommenderar att de nedre gränserna för avskrivningstiderna 
används om det inte finns en särskild tillgångsspecifik grund för en längre 
avskrivningstid. 
 
Alla nya avskrivningstider i avskrivningsplanen gäller endast helt nya investeringar 
och tillgångar. Det är inte möjligt att ändra avskrivningstider för redan befintliga 
tillgångar. Om man vill använda en avskrivningstid för en ny tillgång som är längre 
än tillgångens nedre gräns måste man motivera det. Därtill måste man kunna visa 
vid investeringsbeslut att den tid varje tillgång används i serviceproduktion 
sannolikt blir längre än avskrivningstiden. 
 
Posten sjukvårds- och hälsovårdsanordningar tas bort som onödig. Som det ser ut 
nu anskaffar staden inte längre anordningarna då social- och hälsovården har 
överförts till välfärdsområdet. 
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Enligt den gällande avskrivningsplanen tas en tillgång vars anskaffningspris 
överstiger 10 000 euro upp i balansräkningen som bestående aktiva, av vilken 
planenliga avskrivningar beräknas enligt avskrivningsplanen. Då följs tillgången 
upp i bokföringen av bestående aktiva. Projekt som inte överstiger 10 000 euro 
bokförs som en liten anskaffning och en årskostnad i driftsekonomin. Detta är i 
enlighet med rekommendationerna av bokföringsnämndens sektion för 
kommuner. 
 
Förslaget till avskrivningsplanen finns som bilaga. Ändringar till den nuvarande 
avskrivningsplanen har markerats med rött. Den nya avskrivningsplanen skulle 
träda i kraft från och med 31.12.2023. Den nuvarande avskrivningsplanen och 
den allmänna anvisningen om avskrivningar enligt plan för kommunen som 
bokföringsnämndens kommunsektion har givit finns som bakgrundsmaterial. 
 

Stadsstyrelsen: 
 
Fullmäktige godkänner den bifogade avskrivningsplanen som träder i kraft 
31.12.2023. 
 

Beslut: 
Beslutsförslaget godkändes. 
 

Bilagor: 
Förslag till avskrivningsplan  
 

Bakgrundsmaterial: 
Nuvarande avskrivningsplan 
Allmän anvisning av bokföringsnämndens sektion för kommuner 
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Ansökan om hissunderstöd (Asunto Oy Gräsantie 18) samt förslag om tillägg i sektorns budget 
  
STF 18.12.2023 § 71    
 
562/02.05.01.03/2023    

 
Mer information: 
direktör för samhällstekniken Marianna Harju, tfn 050 3041 234 
ekonomi- och förvaltningsexpert Leena Porvali, tfn 050 3829 233 
fornamn.efternamn@grankulla.fi 
 
Enligt Grankulla stads förvaltningsstadga fattar utskottet beslut om beviljande av 
understöd inom sin sektor och övervakar användningen av dessa. 
 
I Grankulla finns ett flertal bostadshus med tre våningar som är byggda på 1960–
70-talen och som inte har hiss. Avsaknaden av hiss utgör ett tillgänglighetshinder 
som gör vardagen svårare särskilt för äldre invånare. I strategin som fullmäktige 
har godkänt ingår målet att utveckla mångsidigheten i bostadsbeståndet för att 
bättre än nu motsvara behoven hos invånare i olika livsskeden och för att ge akt 
på invånare i alla åldrar bland annat med fokus på funktioner som hjälper 
invånarna att kunna bo längre i sina nuvarande bostäder. 
 
I samhällsteknikens driftsekonomidel är det möjligt att årligen reservera ett 
anslag för eventuella hissunderstöd i enlighet med stadens bostadsprogram. Det 
årliga behovet av anslag till understöd uppskattas enligt läget då 
räkenskapsperiodens budget bereds. När sektorn utarbetade budgeten 2023 
fanns ingen vetskap om aktuella hissprojekt och därför har sektorn heller inte 
reserverat ett separat anslag. Inga ansökningar om understöd har lämnats in 
under de senaste sju åren. Under tidigare år har ansökningarna varit fler. Under 
åren 2009–2016 beviljade staden till exempel 6 hissunderstöd i totalt 6 
bostadsaktiebolag. 
 
Enligt stadens bostadsprogram 2017–2021 (–2025) som godkändes av 
stadsfullmäktige 4.2.2019 § 2 kan Grankulla inom ramen för anslagen bevilja ett 
hissunderstöd på högst 10 procent för byggandet av hissar i äldre bostadshus. 
Understödet kan uppgå till högst 10 procent av de totala kostnader som har 
godkänts och beviljats 45 procent understöd av Finansierings- och 
utvecklingscentralen för boendet (Ara). Hissunderstödet från staden förutsätter 
att Ara har godkänt planerna och kostnaderna för hissprojektet samt fattat ett 
beslut om att bevilja understöd. Samhällstekniska utskottet beslutar om 
understödet och staden kan betala ut det efter att ifrågavarande beslut om 
understöd har vunnit laga kraft. 
 
Staden har mottagit en ansökan om hissunderstöd från As Oy Gräsantie 18 
angående installation av en hiss i efterhand (bakgrundsmaterial, publiceras inte). 
Bostadsaktiebolaget As Oy Gräsantie 18 har beviljats byggnadslov för installation 
av en hiss i efterhand. Bygglovsbeteckningen är R31-2022 och lovet har beviljats 
10.5.2022. Objektet är ett flervåningshus med tre våningar som byggts år 1978. 
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Ara har genom sitt beslut 24.11.2022 beviljat bostadsaktiebolaget ett understöd 
på högst 159 917 euro. Staden har godkänt arbetet i samband med 
ibruktagningskontrollen 2.5.2023. Bostadsaktiebolaget har lämnat in alla 
behövliga bilagor tillsammans med ansökan om understöd 2.11.2023. I enlighet 
med principerna i stadens bostadsprogram om beviljande av understöd räknas 
stadens understödsandel på 10 procent från de totala byggnadskostnaderna som 
Ara har godkänt. Enligt ansökan är denna summa 355 372 euro och stadens andel 
på 10 procent därmed 35 537,20 euro. 
 
I budgeten 2023 har sektorn konstaterat att eventuella kommande hissprojekt 
finansieras genom en separat anhållan till fullmäktige om tilläggsanslag. 
 
Samhällstekniska utskottet beslutade under sitt sammanträde 14.11.2023 (§ 102) 
att föreslå för stadsstyrelsen att den för fullmäktige föreslår ett tillägg i budgeten 
2024. Motiveringarna för anslaget på 35 537,20 euro för hissunderstöd (As Oy 
Gräsantie 18) framgår av föredragningstexten. Vidare beslutade utskottet att 
bevilja As Oy Gräsantie 18 stadens understöd för kostnaderna för att bygga en 
hiss, under förutsättningen att fullmäktige beviljar ett tillägg i budgeten för det 
här ändamålet. 
 
På grund av det svaga ekonomiska läget föreslog stadsdirektören ändå för 
stadsstyrelsen att den föreslår för fullmäktige att staden frångår beviljandet av 
hissunderstöd. I motiveringarna fördes bland annat fram att det i 
bostadsprogrammet som fullmäktige godkänt 4.2.2019 (§ 2) ingår en princip om 
att staden stöder installation av hissar genom att årligen reservera ett separat 
anslag för hissunderstöd. I programmet står även att det är möjligt att inom 
ramen för anslagen få tilläggsunderstöd av Grankulla stad motsvarande högst 10 
procent av de godkända installationskostnaderna för hissen. År 2023 har inget 
anslag reserverats för hissunderstöd och samma gäller budgeten 2024. På grund 
av stadens svaga ekonomiska situation finns det skäl att utvärdera om staden har 
möjlighet att bevilja understöd, i synnerhet när det inte gjorts någon 
anslagsreservering i förväg. Därför förs nu fram att stadsstyrelsen beslutar att 
inte föreslå vidare för fullmäktige att den beviljar anslag för hissunderstöd. 
Samtidigt föreslås att fullmäktige fattar ett beslut om att staden helt frångår 
beviljandet av hissunderstöd. I andra hand föreslås att ett eventuellt understöd 
beviljas som ett lägre belopp än det maximala understödet. 
 
Stadsstyrelsen beslutade under sitt sammanträde 20.11.2023 (§ 196) efter 
omröstning att föreslå för fullmäktige att staden 1.1.2024 frångår beviljandet av 
hissunderstöd och att staden nu beviljar ett hissunderstöd på 17 768,20 euro. 
Stadsstyrelsen ber fullmäktige att bevilja ett tilläggsanslag för det här ändamålet 
år 2023. 
 

Stadsstyrelsen: 
 
Fullmäktige beslutar att 
- staden frångår beviljandet av hissunderstöd 1.1.2024, 
- staden beviljar bostadsaktiebolaget i fråga ett hissunderstöd på 17 768,20 och 
- staden beviljar ett tilläggsanslag år 2023 för det ovannämnda ändamålet. 
 

https://kauniainen10se.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2023417-10
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Beslut: 
Beslutsförslaget godkändes. 
 

Bakgrundsmaterial: 
PUBLICERAS INTE - Ansökan jämte bilagor 
 

Distribution: 
Sökande 
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Allmänna förvaltningens anhållan om tilläggsanslag 
  
STF 18.12.2023 § 72    
 
89/02.02.00.01/2023    

 
Mer information:  
förvaltningsdirektör Hanna Ormio, tfn 040 637 3683 
fornamn.efternamn@grankulla.fi 
 
Utfallet av allmänna förvaltningens verksamhetsbidrag är 15.11.2023 −3 735 079 
euro (91,0 procent av budgeten, medan den kalkylmässiga utfallsprocenten 
borde vara 87,5 procent). Allmänna förvaltningens verksamhet påverkas vad 
gäller inkomsterna bland annat delvis av den så kallade FPA-ersättningen (ca 
80 000 euro) som anknyter till företagshälsovården. Ersättningen resultatförs i 
januari efter verksamhetsårets slut. I fråga om utgifter påverkas ekonomin av 
arvoden som uppstår vid de olika organens sammanträden. Dessa kostnader 
periodiseras i bokföringen halvårsvis till juli och december. Sålunda anger den 
proportionella utfallsnivån inte direkt det verkliga läget under 
räkenskapsperioden. 
 
Utgående från det ekonomiska utfallet och de omständigheter som vi nu känner 
till kan vi bedöma att av allmänna förvaltningens resultatområden kommer inte 
Stadsstyrelsen och stadsdirektören samt förvaltnings- och ekonomitjänsterna att 
hålla sig inom det bindande verksamhetsbidraget enligt budgeten, och därför har 
ett förslag till anslagsändring beretts för behandling i stadsstyrelsen och 
fullmäktige. Behovet av de ändringar som nu föreslås har varit kända sedan våren 
och rapporter om det har avgetts i samband med båda delårsrapporterna 2023. 
 
Allra mest har budgeten överskridits inom stadsstyrelsens och stadsdirektörens 
resultatområde. Det här beror för det första på att kommunens andel av 
arbetsmarknadsstödet inte hade budgeterats över huvud taget eftersom det inte 
fanns information om innehållet i lagstiftningen i den här frågan när budgeten 
uppgjordes. I medeltal har effekten varit cirka 41 000 euro i månaden, alltså 
492 000 euro på årsnivå. Dessutom har sådana oförutsebara kostnader och 
återbetalning av intäkter inom social- och hälsovården som tillkommer staden 
och inte välfärdsområdet bokförts under stadsstyrelsen ännu efter årsskiftet 
2022/2023. På grund av dessa har budgeten överskridits med cirka 175 000 euro. 
 
Social- och hälsovårdsreformen har fortfarande under år 2023 sysselsatt 
enheterna inom förvaltnings- och ekonomitjänsterna i olika uppgifter som hänför 
sig till dataadministration, ekonomiförvaltning och informationshantering. 
Övertidsarbete har förekommit frekvent, vilket har orsakat överskridningar i 
personalkostnaderna. Dataadministrationen har i stället för att investera i 
infrastruktur och IT-utrustning skaffat dessa genom leasing, vilket syns i 
driftsekonomin. 
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Stadsstyrelsen: 
 
Fullmäktige beviljar resultatområdet förvaltnings- och ekonomitjänster inom 
allmänna förvaltningen ett tilläggsanslag på 400 000 euro och konstaterar att 
tilläggsanslaget ändrar det bindande verksamhetsbidraget med motsvarande 
summa. 
.......... 
 
Stadsdirektören gjorde en teknisk korrigering som är överensstämmande med 
föredragningstextens motiveringsdel: Förslaget om beviljande av ett 
tilläggsanslag på 400 000 euro riktar sig till stadsdirektörens och stadsstyrelsens 
resultatområde inom allmänna förvaltningen. 
 

Beslut: 
Fullmäktige beslutade att bevilja ett tilläggsanslag på 400 000 euro till 
stadsdirektörens och stadsstyrelsens resultatområde inom allmänna 
förvaltningen och konstaterade att tilläggsanslaget ändrar det bindande 
verksamhetsbidraget med motsvarande summa. 
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Förslag till budget 2024 och ekonomiplan 2024–2026 samt investeringsplan 2024–2028 
  
STF 18.12.2023 § 73    
 
293/02.02.00.00/2023    

 
Mer information: 
ekonomidirektör Mikael Boström, tfn 050 377 1228 
redovisningsplanerare Pauliina Aurala, tfn 050 411 1428 
fornamn.efternamn@grankulla.fi 
 
Enligt kommunallagen ska fullmäktige före utgången av året godkänna en budget 
för kommunen för det följande kalenderåret. I samband med att budgeten 
godkänns ska fullmäktige också godkänna en ekonomiplan för tre eller fler år. 
Budgetåret är samtidigt planperiodens första år. Stadsstyrelsen ansvarar för 
beredningen av ekonomiplanen och budgeten. I samband med att budgeten 
godkänns ska också målen för stadens verksamhet och ekonomi godkännas. 
 
Stadsstyrelsen gav 29.5.2023 direktiv för upprättande av budgeten till utskotten. I 
direktiven slog styrelsen fast följande riktlinjer för beredningen av 
ekonomiplanen: 
 

I samband med budgetberedningen ska sektorerna göra upp en kalkyl 
(personalplan) över den förväntade utvecklingen av personaldimension-
eringen under planperioden. I kalkylen ska även eventuella pensioneringars 
inverkan beaktas. 
 
I samband med ekonomiplanen görs ett investeringsprogram upp för 
perioden 2024–2028. Investeringsprogrammet kommer att granskas separat. 
 
I samband med budgeten godkänner fullmäktige också stadens 
utvecklingsstrategi, som bygger på Grankulla stads strategi 2023–2030, 
godkänd av fullmäktige 25.4.2022. Staden ställer upp årliga kvantifierbara 
mål i samband med att budgeten för respektive år godkänns. Sektorerna 
bearbetar och preciserar sina mål för budgetåret på basis av det 
ovannämnda. 
 
För driftsekonomidelen har sektorspecifika ramar fastställts. I siffrorna har 
överföringen av kost- och rengöringsservicen från allmänna förvaltningen till 
samhällstekniken beaktats. 
 
Beredningen av ramarna har utgått från budgeten 2022. Sektorerna har fört 
fram ändringsbehov jämfört med budgeten 2022. Kostnadstilläggen år 2023 
finns främst inom bildningssektorn (ca 1,7 miljoner euro). De största 
kostnadstilläggen inom bildningssektorn kommer från småbarnspedagogiken 
(ca 659 000 euro), finska utbildningsväsendet (ca 503 000 euro), svenska 
utbildningsväsendet (ca 159 000 euro) samt kultur och fritid 
(ca 350 000 euro). Kostnadstilläggen inom kultur och fritid består till största 
delen av interna hyror (ungdomsgården 320 000 euro). I övrigt påverkar flera 
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olika faktorer tilläggen. Särskilt fokus har legat på finska utbildningsväsendet 
där extra resurser riktas i synnerhet till den grundläggande utbildningen. 
 
Kostnadstilläggen 2024 finns främst inom bildningssektorn och 
samhällstekniken. De största kostnadstilläggen inom bildningssektorn utgörs 
av småbarnspedagogiken (180 600 euro), finska utbildningsväsendet 
(175 000 euro) och svenska utbildningsväsendet (111 000 euro). Tilläggen 
består av flera olika faktorer. 
 
De största kostnadstilläggen inom samhällstekniken kommer från ökningen 
av HRT:s kommunandel (200 000 euro) och prisökningen på råvaror och 
rengöringsmedel inom kost- och rengöringsservicen (145 000 euro). 
 
De största ändringarna på inkomstsidan kommer från försäljningen av 
markegendom (inom samhällstekniken) som minskar avsevärt från budgeten 
2023 (1 238 375 euro) eftersom stadshusets område inte verkställs. 
 
Löneförhöjningarna har beaktats vid beredningen av ramen så att ändringen 
från budgeten 2023 har lagts ovanpå lönekostnaderna år 2024. 
 
Ett flerårigt balanseringsprogram bör göras upp under hösten 2023 för att på 
längre sikt åter kunna få stadens ekonomi i balans. Balanseringsprogrammet 
ska ge riktlinjer för åtgärder och tidsschema som grund för arbetet med att få 
ekonomin i balans och uppnå en plus minus noll nivå på det strukturella 
resultatet. 

 
Utskotten har godkänt sina budgetförslag under hösten. 
 
Ekonomin försämras avsevärt under år 2024. Både verksamhetsbidraget och 
årsbidraget är märkbart lägre än i budgeten 2023. Resultatet för 
räkenskapsperioden 2024 uppvisar ett rejält underskott. År 2024 minskar stadens 
skatteintäkter jämfört med år 2023. 
 
Det här beror på att skatteintäkterna släpar efter en aning och under år 2023 
kommer ännu en del skatteintäkter att redovisas med den högre skatteprocenten 
som gällde under år 2022. Uppskattningen av skatteintäkterna i budgeten baserar 
sig på Kommunförbundets prognos. 
 
Statsandelarna bygger på Finansministeriets kommunspecifika preliminära 
statsandelsberäkning för år 2024. Statsandelarna omfattar ersättningar för 
förlorade skatteintäkter. De slutgiltiga besluten om statsandelarna år 2024 fattas 
vid utgången av år 2023. 
 
Investeringsutgifterna uppgår till 16,7 miljoner euro år 2024. De mest 
anmärkningsvärda investeringarna är stadsbanan (6,4 miljoner euro) och 
cykelleden Baana (2,9 miljoner euro). 
 
Stadsstyrelsen behandlade budgeten 27.11.2023. Som en del av 
budgetbehandlingen behandlade stadsstyrelsen också ett antal sparförslag, varav 
stadsstyrelsen godkände att inkludera följande i budgetförslaget som presenteras 
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för stadsfullmäktige: bestående inbesparingar på cirka 1,8 miljoner euro, 
inbesparingar av engångskaraktär på cirka 255 000 euro och intäkter av 
engångskaraktär på cirka 4,6 miljoner euro. Här kan vi konstatera att alla 
inbesparingar samt intäkter av engångskaraktär inte kommer att verkställas 
under år 2024, vilket framför allt gäller intäkter av engångskaraktär som 
huvudsakligen realiseras först år 2025 eller senare. De ändringar och sparförslag 
som stadsstyrelsen godkände 27.11.2023 § 206 delas ut som bakgrundsmaterial. 
 
Budgetförslaget finns som bilaga 1. 
 

Stadsstyrelsen: 
 
Fullmäktige godkänner budgeten för 2024, ekonomiplanen för 2024–2026 och 
investeringsplanen för 2024–2028. 
.......... 
 
I enlighet med ordförandens förslag som godkändes enhälligt i början av mötet 
behandlades det här ärendet som sista ärende under sammanträdet. 
 
I början av diskussionen höll ledamot Fredrik Waselius SFP, ledamot Satu 
Mollgren Samlingspartiet och Suvi Kiesiläinen De Gröna gruppanföranden på sina 
partiers vägnar. Det antecknades även att i slutet av diskussionen kom 
stadsstyrelsens ordförande Veronica Rehn-Kivi med ett inlägg på stadsstyrelsens 
vägnar. 
 
Ekonomidirektör Mikael Boström och stadsdirektör Christoffer Masar redogjorde 
för ärendet. 
 
Stadsdirektören gjorde i enlighet med stadsstyrelsens beslut 27.11.2023 § 169 ett 
tillägg till budgetförslaget som finns som bilaga till föredragningslistan. Tillägget 
gällde tabellen med bildningsväsendets strategiska åtgärder år 2024 som finns i 
budgetboken på sidan 67, punkt 3.1. Strategiskt mål: Helhetsbetonat 
välbefinnande / strategisk åtgärd: Tillgängliga och jämställda tjänster / Indikator 
för åtgärden, måttenhet och beskrivning 2, tillägg: ”Andelen deltagare bland 
vårdnadshavare som talar ett annat modersmål än finska eller svenska i 
föräldrakvällar och andra evenemang som skolorna eller småbarnspedagogiken 
riktar till vårdnadshavare (%)”.Organisationsnivå som följer upp indikatorn för 
den här åtgärden: SOVV och SUUS. 
 
Således drog ledamot Suvi Kiesiläinen tillbaka sitt motförslag (9.1) med samma 
innehåll. 
 
Motförslag och klämförslag 
 
Utifrån ordförandens förslag framskred diskussionen systematiskt enligt kapitlen i 
budgetförslaget. Under diskussionen gjorde ledamöterna följande motförslag 
som refereras nedan. Numren hänvisar till numreringen i det elektroniska 
mötessystemet (9.2–9.22). Motförslag nr 9.11 hade strukits före behandlingen. 
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Sidorna 7–13 i budgetförslaget, Grankulla stads strategi 
 
Ledamot Satu Mollgren gjorde ett motförslag som understöddes av ledamöterna 
Ant-Wuorinen, Tuohioja, Pesonen, Palojoki, Wahlstedt, Häyrinen-Immonen, 
Tupamäki och Lehmuskoski. Motförslaget hade följande innehåll: 
 
9.2 Tillägg på sidan 11 (Mollgren Satu) 
 
På sidan 11 tilläggs efter texten ”Identifiering och beskrivning av 
huvudprocesserna inom stödtjänsterna” i kolumnen Indikator för åtgärden, 
mätenhet och beskrivning 2 följande text: ”samt optimal struktur inom 
organisationen och inom stöd- och förvaltningstjänsterna”. 
 
Ledamot Satu Mollgren gjorde ett motförslag som understöddes av ledamöterna 
Villa, Pesonen, Palojoki, Ant-Wuorinen, Tuohioja, Wahlstedt och Tupamäki. 
Motförslaget hade följande innehåll: 
 
9.3 Ytterligare ett tillägg på sidan 11 (Mollgren Satu) 
 
På sidan 11 tilläggs under målet 1.1 följande strategiska åtgärd: ”Utredning av 
ägarförhållandena i social- och hälsovårdens fastigheter/lokaler och vilka 
föresatserna är”. 
 
Sidorna 65–72 i budgetförslaget, Bildningssektorn 
 
Ledamot Satu Mollgren gjorde ett motförslag som understöddes av ledamöterna 
Wahlstedt, Tuohioja, Rintamäki-Ovaska, Kiesiläinen, Nuutinen, Kauppila, Ant-
Wuorinen, Pesonen och Tupamäki. Motförslaget hade följande innehåll: 
 
9.4 Tillägg på sidan 67 (Mollgren Satu) 
 
s. 67 De strategiska åtgärderna under mål 3.3 förtydligas och delas upp i två 
separata punkter och stadsstyrelsen läggs till som organisationsnivå för 
uppföljning av åtgärderna. Dessutom läggs följande text till under indikatorn för 
åtgärden: ”Principerna för elevspecifik budgetering styr arbetet i fråga om de 
ekonomiska ramarna för utbildningen”. 
 
Sidorna 74–77 i budgetförslaget, Småbarnspedagogik 
 
Ledamot Satu Mollgren gjorde ett motförslag som understöddes av ledamöterna 
Tuohioja, Palojoki, Tupamäki, Wahlstedt och Kiesiläinen. Motförslaget hade 
följande innehåll: 
 
9.5 Kommuntillägget till stöd för privat vård av barn s. 76 (Mollgren Satu) 
 
s. 76 Punkten som lagts till efter utskottsbehandlingen och som inte innehåller 
någon konsekvensbedömning stryks: ”Kommuntillägget för stödet för privat vård 
avlägsnas från andra vårdformer än daghemsvård (inbesparing).” Och den 
föreslagna summan på 8 000 euro i anslagen till småbarnspedagogiken läggs till. 
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Ledamot Satu Mollgren gjorde ett motförslag som understöddes av ledamöterna 
Rintamäki-Ovaska, Kiesiläinen, Nuutinen, Palojoki, Tupamäki, Wahlstedt, L. 
Waselius och Tuohioja. Motförslaget hade följande innehåll: 
 
9.6 Kommuntillägget till stöd för privat vård av barn s. 76 (Mollgren Satu) 
 
s. 76 Punkten som lagts till efter utskottsbehandlingen utan 
konsekvensbedömning och som gäller avskaffning av kommuntillägget till 
hemvårdsstödet ändras på följande sätt: ”Kommuntillägget på 160 euro/månad 
till stöd för hemvård av barn betalas från och med 1.8.2024 endast för familjens 
yngsta barn som är under 1,5 år.” Och 200 000 euro läggs till i budgeten för 
småbarnspedagogiken. 
 
Ledamot Nina Colliander-Nyman gjorde ett motförslag som understöddes av 
ledamöterna Stolt, Löfstedt-Söderholm, Hammarberg, Sederholm och Häyrinen-
Immonen. Motförslaget hade följande innehåll (avvikande från det som 
antecknats i det elektroniska omröstningssystemet, ströks den felaktiga årliga 
inbesparingen på 43 440 euro från förslaget):  
 
9.16 Hemvårdstödets kommuntillägg, s 76 (Colliander-Nyman Nina) 
 
Strykning: ”Avskaffandet av hemvårdsstödets kommuntillägg fr.o.m. 1.8.2024, 
inbesparing totalt 60 000 euro (1.8–31.12.2024, 5 mån.)” 
Ny text: ”Sänkning av hemvårdsstödets kommuntillägg till 160 euro fr. o. m. 
1.8.2024.” 
 
Ledamot Jessica Lerche gjorde ett motförslag som understöddes av ledamöterna 
Löfstedt-Söderholm, Colliander-Nyman, Vaenerberg och Sederholm. Motförslaget 
hade följande innehåll: 
 
9.8 Tillägg småbarnspedagogik, sid 76 tillägg under de mest betydande 
åtgärderna år 2024, efter punkten; Vi säkerställer tillräckliga resurser för att 
integrera... (Lerche Jessica) 
 
sid 76 (under de mest betydande åtgärderna åtgärderna): Vi säkerställer 
tillräckliga resurser att integrera barn med utländsk bakgrund och för att stöda 
deras språkutveckling. TILLÄGG: Särskilt läggs vikt att uppmärksammagöra och 
främja integration på svenska.” 
 
Ledamot Suvi Kiesiläinen gjorde ett motförslag som understöddes av 
ledamöterna Stolt, Sederholm, L. Waselius, Lerche, Rintamäki-Ovaska, Nuutinen, 
Häyrinen-Immonen, Ant-Wuorinen, Wahlstedt, Pesonen, Westermarck och 
Colliander-Nyman. Motförslaget hade följande innehåll: 
 
9.17 Placeringen av den öppna familjeverksamheten / ändring (Kiesiläinen Suvi) 
 
I texten högst upp på sidan 76 stryks ”inom småbarnspedagogikens 
servicenätverk” och tilläggs ”i andra lokaler”, alltså den nya formuleringen är  
Placeringen av den öppna familjeverksamheten i andra lokaler utreds under 
planeringsperioden” 
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Ledamot Suvi Kiesiläinen gjorde följande motförslag: 
 
9.20 på s. 76 stryks ”och halva Parkgränden” (Kiesiläinen Suvi) 
 
På s. 76 stryks ”och halva Parkgränden” i fråga om minskningen i intern hyra. 
 
Motförslaget förföll på grund av bristande understöd. 
 
Sidorna 78–85 i budgetförslaget, Finskspråkig och svenskspråkig utbildning 
 
Ledamot Satu Mollgren gjorde ett motförslag som understöddes av ledamöterna 
Rintamäki-Ovaska, Nuutinen, Kiesiläinen, L. Waselius, Pesonen, Tuohioja, 
Kauppila, Häyrinen-Immonen, Wahlstedt och Palojoki. Motförslaget hade 
följande innehåll:  
 
9.7 Tillägg till den finskspråkiga grundläggande utbildningen (Mollgren Satu) 
 
s. 78 Till den finskspråkiga grundläggande utbildningen läggs 21 000 euro till för 
en resurslärare inom grundläggande utbildning och texterna på s. 79, 81 och 95 
ändras enligt detta. 
 
Ledamot Susanna Westermarck gjorde ett motförslag som understöddes av 
Lerche, Hammarberg, Colliander-Nyman, Löfstedt-Söderholm, Stolt, L. Waselius, 
Palojoki, Pesonen, Nuutinen, Tuohioja, Kiesiläinen, Wahlstedt, Ant-Wuorinen, 
Sederholm och Stenberg. Motförslaget hade följande innehåll: 
 
9.12 Tillägg s. 80 och 84, i texten kring tyngdpunkter i verksamheten år 2024, 
under inslaget kring psykiskt och fysiskt välmående skulle andra bollen nu låta 
såhär: (Westermarck Susanna) 
 
Antimobbningsprogrammet i Grankulla verkställs (14 åtgärder mot mobbning). 
Särskild vikt läggs vid resultatuppföljningen av antimobbningprogrammet och 
säkerställandet att mobbningen alltid upphör. 
 
Ledamot Satu Mollgren gjorde följande motförslag som understöddes av 
ledamöterna Kauppila och Miettinen: 
 
9.18 Storleksbegränsningar för klasserna inom den grundläggande utbildningen 
(Mollgren Satu) 
 
På s. 80 och 83 ändras texten om storleksgränserna för klasserna: ”En sträng 
gränsdragning i fråga om gruppstorleken slopas vid bildandet av klasser inom den 
grundläggande utbildningen, samtidigt beaktas S2-eleverna och stödbehovet.” 
 
Ledamot Nina Colliander-Nyman gjorde ett motförslag som understöddes av 
ledamöterna Lerche, Stolt, Westermarck, Hammarberg, Sederholm, Löfstedt-
Söderholm och Miettinen. Motförslaget hade följande innehåll: 
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9.14 Gruppstorlekar s. 83 (Colliander-Nyman Nina) 
 
Strykning av texten "Inom den grundläggande utbildningen ändras 
storleksgränserna för klasserna från 20-21 elever till 21-25. Ingen inbesparning år 
2024."  
 
Sidorna 86–90 i budgetförslaget, Välfärdstjänster 
 
Ledamot Jessica Lerche gjorde ett motförslag som understöddes av ledamöterna 
Vaenerberg, Palojoki, L. Waselius, Tuohioja, Nuutinen, Wahlstedt, Häyrinen-
Immonen, Löfstedt-Söderholm och Westermarck. Motförslaget hade följande 
innehåll: 
 
9.9 Tillägg verksamhet sid. 86 (Lerche Jessica) 
 
Uppmärksammagöra föräldrar genom alla kanaler (ungdomsarbete, skolor, 
internet, Kaunis Grani) om vilka riskerna är för unga att vuxna ger rusmedel åt 
minderåriga ungdomar, såsom att bjuda och köpa alkohol åt sina minderåriga 
barn. 
 
Ledamot Jessica Lerche gjorde ett motförslag som understöddes av ledamöterna 
Vaenerberg, Hammarberg, Colliander-Nyman, Löfstedt-Söderholm, Stolt, 
Palojoki, Sederholm, Nuutinen, Pesonen, Häyrinen-Immonen, Westermarck och 
Kiesiläinen. Motförslaget hade följande innehåll: 
 
9.10 Tillägg s. 88 ungdomstjänsterna (Lerche Jessica) 
 
Fortsätta trygga arbetet för tidigt ingripande av kriminalitet och brott bland unga 
(ss. med hjälp av ankarverksamheten). 
 
Ledamot Mikko J. Salminen gjorde ett motförslag som understöddes av 
ledamöterna Rintamäki-Ovaska, Palojoki, Tuohioja, Wahlstedt, Kauppila, 
Pesonen, L. Waselius och Mollgren. Motförslaget hade följande innehåll: 
 
9.13 Elektroniskt system för bokning av utrymmen med självbetjäning (Salminen 
Mikko J.) 
 
På s. 86 tilläggs under rubriken ”Verksamhet” följande punkt: ”Utvidgning av det 
elektroniska systemet för bokning av lokaler så att det omfattar självbetjäning 
och automatisk betalning.” På motsvarande sätt stryks på s. 87 under rubriken 
”Investeringar” punkten ”Anskaffning av ett elektroniskt system för bokning av 
utrymmen för alla lokaler som staden hyr ut.” 
 
Ledamot Taisto Miettinen gjorde följande motförslag som understöddes av 
ledamöterna Huttunen, Wahlstedt och Ala-Reinikka:  
 
9.21 Bidrag till Finlands nationalopera s. 89 (Miettinen Taisto) 
 
Utredning om att avskaffa bidraget till Finlands nationalopera. 
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Ledamot Jarkko Huttunen gjorde ett motförslag som understöddes av 
ledamöterna Miettinen, Palojoki och Lerche: 
 
9.19 Utredning om försäljning av ishallen (Huttunen Jarkko) 
 
Ishallen är en anläggning som slösar energi och är dyr att underhålla. s. 87 
investeringar. 
 
Ledamot Pauli Tuohioja gjorde följande motförslag som understöddes av ledamot 
Tupamäki: 
 
9.22. Art House-stödet till Bio Grani återinförs i budgeten (Tuohioja Pauli) 
 
Det är en kulturgärning att bibehålla stödet. 
 
Ledamot Sami Villa gjorde följande klämförslag som understöddes av 
ledamöterna Nuutinen och Mollgren: 
 
9.15 Kläm (Villa Sami) 
 
Fullmäktige önskar att ifall förutsättningarna för verkställande uppfylls ska 
staden sträva efter att främja ett projekt som förbättrar trafiksäkerheten på 
Torpvägen redan under år 2024. 
 
Enhälligt godkända motförslag 
 
På förslag av ordföranden behandlade fullmäktige motförslagen till 
budgetförslaget på nytt i den ordning som de står i budgetförslaget. 
 
Motförslagen 9.3, 9.9, 9.10, 9.12, 9.13 och klämförslaget 9.15 godkändes 
enhälligt. 
 
Ledamot Jessica Lerche ändrade sitt motförslag 9.8 enligt följande: 
 
”9.8 Tillägg småbarnspedagogik, sid 76 tillägg under de mest betydande 
åtgärderna år 2024, efter punkten; Vi säkerställer tillräckliga resurser för att 
integrera... (Lerche Jessica) 
 
sid 76 (under rubriken de mest betydande åtgärderna, efter punkten Vi 
säkerställer tillräckliga resurser att integrera barn med utländsk bakgrund och för 
att stöda deras språkutveckling. TILLÄGG: -- Läggs vikt att uppmärksammagöra 
och främja integration även på svenska.” 
 
Det ändrade motförslaget 9.8 godkändes enhälligt. 
 
Genomförda omröstningar 
 
Resten av motförslagen 9.2, 9.4, 9.5, 9.6, 9.16, 9.17, 9.7, 9.14, 9.18, 9.21, 9.19 
och 9.22 fick inte enhälligt understöd, utan dessa avgjordes genom omröstning. 
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Ordförandens omröstningsförslag godkändes enhälligt i båda omröstningarna. 
Den omröstningsordning som ordföranden föreslog för den fjärde omröstningen 
som gällde samma anslag (motförslag 9.6 och 9.16) godkändes enhälligt. Efter att 
motförslaget 9.16 hade godkänts genomfördes ingen omröstning om motförslag 
9.6, eftersom det godkända anslaget i motförslag 9.16 var större än anslaget i 
motförslag 9.6. 
 
Omröstningarna, hur ledamöterna har röstat och resultaten framgår av 
protokollets bilaga 2 som är en rapport över röstningsresultatet från det 
elektroniska mötessystemet. 
 
De godkända motförslagen finns i bilaga 3. 
 

Beslut: 
Fullmäktige godkände stadsstyrelsens förslag till budget för 2024, ekonomiplan 
för 2024–2026 samt investeringsplan för 2024–2028 med de ändringar som 
nämns i protokollets bilaga 3.  
 
Därtill godkände fullmäktige följande kläm:  
 
Fullmäktige önskar att ifall förutsättningarna för verkställande uppfylls ska staden 
sträva efter att främja ett projekt som förbättrar trafiksäkerheten på Torpvägen 
redan under år 2024. 
 

Bilagor: 
Bilaga 1. Budgetförslag 2024 
Bilaga 2. Rapport över röstningsresultat 
Bilaga 3. Ändringar som fullmäktige godkänt i budgetförslaget 18.12.2023 § 73 
 

Bakgrundsmaterial: 
Ändringarna i budgetboken 2024, godkända av stadsstyrelsen 27.11.2023 § 206 
Sparförslagen, godkända av stadsstyrelsen 27.11.2023 § 206 
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Anhållan om tilläggsanslag för småbarnspedagogiken 
  
STF 18.12.2023 § 74    
 
89/02.02.00.01/2023    

 
Mer information: 
ekonomichef Petri Mellanen, tfn 050 378 6711 
chefen för småbarnspedagogik Annika Hiitola, tfn 050 341 6269 
fornamn.efternamn@grankulla.fi 
 
Utfallet av småbarnspedagogikens verksamhetsbidrag i budgeten konstaterades 
31.10.2023 vara 87,5 procent (8 896 703 euro / 10 165 361 euro). I slutet av 
oktober är den kalkylerade utfallsprocenten 83,3. Överskridningen beror främst 
på kostnader för servicesedlar. Utfallet av kostnaderna för servicesedlar är 107,5 
procent. 
 
Utgående från det ekonomiska utfallet och de aktuella omständigheterna kan 
man bedöma att småbarnspedagogikens resultatområde inte kommer att kunna 
hålla sig inom det bindande verksamhetsbidraget enligt budgeten, och därför har 
en anhållan om tilläggsanslag beretts. 
 
Finska utskottet för undervisning och småbarnspedagogik behandlade förslaget 
till budget vid sitt möte 22.9.2022 (§ 50) och svenska utskottet för undervisning 
och småbarnspedagogik behandlade förslaget vid sitt möte 29.9.2022 (§ 40). 
 
Regeringen sänkte klientavgifterna inom småbarnspedagogiken på våren 2023. 
Därför beräknas avgiftsinkomsterna minska med cirka 29 procent. Finska 
utskottet för undervisning och småbarnspedagogik behandlade ärendet vid sitt 
möte 25.1.2023 (§ 6) och svenska utskottet för undervisning och 
småbarnspedagogik vid sitt möte 18.1.2023 (§ 6). 
 
Faktureringen av klientavgifterna inom småbarnspedagogiken uppnår inte de 
budgeterade summorna. Underskridningen för hela året ser ut att bli cirka 
291 000 euro. 
 
Sänkningen av klientavgifterna inom småbarnspedagogiken påverkar också direkt 
självriskandelen av småbarnspedagogiken för barn som omfattas av servicesedel. 
Sänkningen påverkar således direkt värdet på servicesedel. 
 
Användningen av servicesedeln har ökat under 2023. I november 2022 
omfattades 96 barn av servicesedeln medan i november 2023 omfattades 128 
barn av servicesedeln. De främsta orsakerna till den ökade användningen var att 
profiltillägget för enheten Pilke ICEC Kauniainen togs bort och en finskspråkig 
grupp grundades vid sidan av de engelskspråkiga grupperna. Samtidigt är 
kundkretsen för de svenskspråkiga servicesedelenheterna ännu yngre. Antalet 
barn under 3 år som omfattas av servicesedeln har ökat från 35 till 48 under 
samma period. 
 
Utgifterna för servicesedlar beräknas överskrida budgeten med cirka 93 000 euro. 
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Inom småbarnspedagogikens resultatområde har ansträngningar gjorts för att 
anpassa verksamheten för att kompensera för de minskade intäkterna från 
klientavgifter och ökade kostnaderna för servicesedlar. Köp av tjänster, 
personalkostnader samt material och varor visar ett underskott jämfört med 
budgeten. De interna posterna visar för närvarande också ett underskott på cirka 
206 000 euro. 
 
Totalt verkar anslagen överskridas med cirka 290 000 euro. Båda utskotten för 
undervisning och småbarnspedagogik godkände för sin del anhållan om 
tilläggsanslag (SOVV 22.11.2023 § 84 och SUUS 29.11.2023 § 74). 
 

Stadsstyrelsen: 
 
Fullmäktige beviljar småbarnspedagogikens resultatområde ett tilläggsanslag på 
290 000 euro för budgetåret 2023. 
 

Beslut: 
Beslutsförslaget godkändes. 
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Grankulla stads utträde ur samkommunen för Västra Nylands Folkhögskola (VNF) 
  
STF 18.12.2023 § 75    
 
618/00.04.01.00/2023    

 
Mer information: 
bildningsdirektör Mikael Flemmich, tfn 040 733 0264 
stadsjurist Lena Filipsson-Korento, tfn 050 354 0121 
fornamn.efternamn@grankulla.fi 
 
Bakgrundsinformation 
 
Esbo, Grankulla, Hangö, Ingå, Kyrkslätt, Raseborg, Sjundeå och Vanda är 
medlemskommuner i samkommunen för Västra Nylands Folkhögskola. 
Samkommunens uppgift är att bedriva sådan folkhögskoleverksamhet som 
gällande lagstiftning om folkhögskolor möjliggör. Grundavtalet är som 
bakgrundsmaterial. 
 
Ägarandelarna i samkommunen är följande: 
Esbo 3,12 % 1 andel 
Grankulla 3,12 % 1 andel 
Hangö 9,38 % 3 andelar 
Ingå 9,38 % 3 andelar 
Kyrkslätt 12,5 % 4 andelar 
Raseborg 56,26 % 18 andelar 
Sjundeå 3,12 % 1 andel 
Vanda 3,12 % 1 andel 
 
Den största ägaren, Raseborgs stad, kan med enkel majoritet fatta beslut som 
inte omfattas av övriga medlemskommuner. 
 
Enligt grundavtalet ska medlemskommunerna ges tillfälle att framlägga förslag till 
utvecklande av samkommunens verksamhet. Samkommunen strävar till att 
finansiera folkhögskoleverksamheten med statsandelar, studieavgifter och övriga 
intäkter. Till den del som ovan nämnda inte täcker utgifterna och tryggar 
samkommunens finansiering av verksamhetsutgifterna uppbärs under året 
betalningsandelar av medlemskommunerna.  
 
Om en medlemskommun utträder ur samkommunen betalas till kommunen 
genom beslut av samkommunsstämman kommunens andel av grundkapitalet 
eller en del därav. Ersättningen för grundkapitalsandelen betalas under 10 år. 
 
Beredningen till svenska utskottet för undervisning och småbarnspedagogik 
 
Västra Nylands folkhögskolas (VNF) styrelse har i ett brev daterat 15.9.2023 
närmat sig medlemskommunerna med begäran om kommunernas utlåtande 
angående budgeten för 2024 och ekonomiplanerna för 2025 och 2026 samt 
förslag till utvecklande av samkommunens verksamhet (bakgrundsmaterial). 
Ekonomiplanen för åren 2025 och 2026 var dock ännu under beredning, och 
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skickades senare till medlemskommunerna. Samkommunen för Västra Nylands 
folkhögskola är åter tvungen att närma sig samkommunens medlemskommuner 
om finansieringsstöd för drift samt för investeringar gällande år 2024. 
 
Konstateras kan att antalet studerande under höstterminen 2023 är cirka 65 (ifjol 
vid motsvarande tidpunkt ca 70 studerande), vilket inte kan anses vara 
tillfredsställande. Det avspeglar den situation som den fria bildningen befinner sig 
i, inte minst då många utbildningar på andra och tredje stadiet denna höst ökat 
sina nybörjarplatser, samtidigt som antalet ungdomar minskar. Grankulla har i 
medeltal haft 0,5 studerande år 2023. 
 
Medlemskommunerna åläggs att år 2024 delta med betalningsandelar totalt 
100 000 euro för driftskostnaderna. För Grankulla stads del skulle det för år 2024 
innebära 1 639,34 euro i utgifter för driften, baserat på studerandeantal. 
 
VNF anhåller därtill av ägarkommunerna extra bidrag för renovering av dels 
infrastrukturen (ventilation, vatten- och avloppsrör, larm- och 
övervakningssystem, fönster och fasader), dels för faciliteternas funktioner 
(akustik, tekniska lösningar), samt även för fortsättning av renovering av skolans 
internatbyggnad. För Grankullas del skulle det betyda ett bidrag på 5 545,68 euro 
för investeringarna. 
 
Det att ägarkommunerna år efter år är tvungna att delta i driftskostnaderna är i 
längden ohållbart. VNF har även under tidigare år påpekat att ambitionen på sikt 
är att ha verksamheten på en sådan ekonomisk grund att en minskning av 
ägarkommunernas årliga andelar kan förverkligas. Nu är läget det motsatta. 
Utredningen kring en eventuell samgång mellan VNF och Raseborgs kulturinstitut 
är avslutad och VNF fortsätter som en samkommun. 
 
VNF:s stämma har, 31.10.2023 § 20, beslutat att omfatta VNF:s styrelses förslag 
om ekonomiplanen inkluderande investeringsbudgeten, för åren 2024–2026 
(bakgrundsmaterial). Detta trots att sju av samkommunens åtta ägarkommuners 
representanter röstade för att investeringsbudgeten inte borde godkännas. 
Raseborgs stad innehar 18 andelar av samkommunens totala andelar på 32, och 
kunde med sitt röstetal avgöra omröstningen, och sålunda godkänna 
ekonomiplanen, inkluderande investeringsplanen. Kommunernas utlåtanden till 
ekonomiplanen bifogades inte stämmans möteshandlingar. 
 
Enligt god förvaltning och demokratiska principer borde en kommun inte ha enkel 
majoritet i en samkommun. Vid omröstningar kring budgetfrågor borde även 
övriga kommuners åsikter kring finansiering tas i beaktande, så att dylika 
oförutsedda kostnader i god tid kunde dryftas och beredas. Informationen i detta 
fall har av VNF varit undermålig, eftersom den första kontakten till 
ägarkommunerna togs via brevet kring begäran om utlåtanden, 15.9.2023. 
 
Studerande från såväl ägarkommunerna som övriga kommuner behandlas jämlikt 
kring såväl studiekostnader som rätt till studieplatser. Det betyder att 
studeranden från Grankulla även i framtiden inte är beroende av det om 
Grankulla är en ägarkommun. 
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På grund av ovanstående föreslogs för utskottet att staden utträder ur 
samkommunen på grund av skötseln av samkommunens ekonomi och brist på 
hörande av samtliga ägarkommuners åsikter. Utskottet beslöt 29.11. 2023 (§ 77) 
bordlägga ärendet tills dess att Västra Nylands folkhögskolas extra ägarmöte 
12.12.2023 hållits. Utskottets beslut innebär att staden inte mera skulle hinna 
fatta beslut om utträde från samkommunen under innevarande år, varvid staden 
även vid ett senare beslut om utträde skulle vara skyldig att delta i 
samkommunens utgifter under förutom år 2024 även år 2025. Stadsdirektören 
beslöt därför 8.12.2023 § 65 ta upp nämnda beslut till stadsstyrelsens 
behandling. Stadsstyrelsen beslöt 11.12.2023 föreslå för fullmäktige att Grankulla 
stad beslutar utträda ur samkommunen för Västra Nylands Folkhögskola fr.o.m. 
1.1.2025, ifall medlemsavgiften för 2024 stiger med över 10 % eller Grankulla blir 
tvungen att delta i finansieringen av investeringar. 
 
Motiveringar till att utträda ur samkommunen 
 
Samkommunens ägarbasis är inte demokratiskt fördelad då i praktiken en 
majoritetsägare kan med enkel majoritet fatta beslut som inte omfattas av övriga 
medlemskommuner. Därtill har förvaltningen av samkommunen har inte skötts 
på bästa möjliga sätt i samband med hörande av medlemskommunerna. 
Samkommunen har inte heller lyckats minska på medlemskommunernas 
betalningsandelar, utan dessa är år efter år tvungna att delta i driftskostnaderna. 
Tvärtom så har det sammanlagda beloppet för betalningsandelarna ökat med 
25 %, från 80 000 (2023 samt flera år tidigare) till 100 000 euro för 2024. Därtill 
har det trots medlemskommuners motstånd beslutats att dessa ska deltaga i 
renoveringskostnaderna. 
 
Flera andra medlemskommuner överväger att utträda ur samkommunen. Hangö 
stad har redan fattat beslut därom (Hangö STF 5.12.2023). Kyrkslätts fullmäktige 
fattar beslut om saken 11.12.2023 (förslag om utträde med 
förhandlingsmöjlighet). Esbo stadsfullmäktige likaså 11.12.2023 (förslag om 
utträde ifall betalningsandelen stiger med över 10 % eller Esbo måste delta i 
investeringarna). Även Sjundeås kommunstyrelse har 27.11.2023 beslutat föreslå 
för fullmäktige att kommunen utträder ur samkommunen. Nämnda kommuners 
ägarandel utgör 28,12 %, medan Grankullas ägarandel är 3,12 %. 
 
En kommuns utträde ur samkommunen kan föranleda en ändring av 
grundkapitalet och de olika medlemskommunernas ägarandel. Ifall andra 
medlemskommuner utträder ur samkommunen kan detta föranleda en oväntad 
och på grund av Grankullas minoritetsställning även okontrollerbar ökning av 
stadens kostnader. Utträde ur samkommunen påverkar inte studerandenas rätt 
till studieplatser. Antalet studerande från Grankulla har de senaste åren varit 
mycket få. 
 

Stadsstyrelsen: 
 
Fullmäktige besluter att Grankulla stad utträder ur samkommunen för Västra 
Nylands Folkhögskola fr.o.m. 1.1.2025, ifall medlemsavgiften för 2024 stiger med 
över 10 % eller Grankulla blir tvungen att delta i finansieringen av investeringar. 
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Beslut: 
Beslutsförslaget godkändes. 

 
Bakgrundsmaterial: 

Grundavtalet 
Begäran om utlåtande 15.9.2023 
Stämmans beslut 31.10.2023 

 
Distribution: 

Västra Nylands Folkhögskola 
Medlemskommunerna 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 65, § 66, § 68 
 
BESVÄRSFÖRBUD FÖR ETT BESLUT SOM GÄLLER BEREDNING ELLER VERKSTÄLLIGHET 
 
Ändring får inte sökas i detta beslut, eftersom beslutet endast gäller beredning. 
 
Bestämmelser som tillämpas: Kommunallagen (410/2015) 136 § 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 67, § 69, § 70, § 71, § 72, § 73, § 74, § 75 
 
BESVÄRSANVISNING 
 
Kommunalbesvär över fullmäktigebeslut 
 
Kommunalbesvär får anföras av den som beslutet avser eller vars rätt, skyldighet eller fördel direkt 
påverkas av beslutet (part), och kommunmedlemmar. Besvär får anföras på den grunden att 1) beslutet har 
tillkommit i felaktig ordning, 2) den myndighet som fattat beslutet har överskridit sina befogenheter eller 3) 
beslutet annars strider mot lag. Besvär kan inte anföras på den grunden att beslutet strider mot 
privaträttsliga bestämmelser. Ändringssökanden ska lägga fram besvärsgrunderna för besvärsmyndigheten 
innan besvärstiden går ut. 
 
Besvärsmyndighet 
Myndighet hos vilken besvär anförs och kontaktuppgifter: 
 
Helsingfors förvaltningsdomstol E-post:  helsinki.hao@oikeus.fi 
Registratorskontoret  Tfn:  029 56 42000 
Banbyggarvägen 5  Fax:  029 56 42079 
00520 HELSINGFORS  Registraturens öppettid: kl. 8.00–16.15 
 
Besvär kan anföras även via förvaltnings- och specialdomstolarnas e-tjänst på adressen 
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 
 
Tiden för kommunalbesvär och när den börjar 
Kommunalbesvär ska anföras inom 30 dagar från delfåendet av beslutet och lämnas in till 
besvärsmyndighetens registratorskontor senast under besvärstidens sista dag innan registratorskontoret 
stänger. 
 
En kommunmedlem anses ha fått del av ett beslut sju dagar efter det att protokollet fanns tillgängligt i det 
allmänna datanätet. En part anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att brevet avsändes, om inte något 
annat visas, eller vid den tidpunkt som framgår av mottagningsbeviset eller som har antecknats i ett särskilt 
intyg om delfående av beslut. Ett ärende anses dock ha kommit till en myndighets kännedom den dag 
brevet anlände. Vid vanlig elektronisk delgivning anses parten ha fått del av beslutet den tredje dagen efter 
att meddelandet avsändes, om inte något annat visas. 
 
Dagen för delfåendet räknas inte med i besvärstiden. Om den sista dagen för att anföra besvär infaller på 
en helgdag, självständighetsdagen, första maj, julafton, midsommarafton eller en helgfri lördag, får besvär 
anföras den första vardagen därefter. 
 
Kommunalbesvärens innehåll 
I besvären ska följande anges: 
1) det beslut i vilket ändring söks (det överklagade beslutet), 
2) till vilka delar ändring söks i beslutet och vilka ändringar som yrkas (yrkandena), 
3) grunderna för yrkandena, 
4) vad besvärsrätten grundar sig på om det överklagade beslutet inte avser ändringssökanden själv. 
 
I besvären ska dessutom ändringssökandens namn och kontaktuppgifter uppges. Om talan förs av 
ändringssökandens lagliga företrädare eller ombud, ska också dennes kontaktuppgifter uppges. Medan 
besvären är anhängiga ska förvaltningsdomstolen utan dröjsmål underrättas om ändringar i 
kontaktuppgifterna. 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet
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Besvären ska också innehålla uppgift om postadress och eventuell annan adress (t.ex. e-postadress) till 
vilken handlingar som hänför sig till rättegången kan sändas (processadress). Om flera personer anför 
besvär tillsammans, kan det i besvären anges att en av dem är kontaktperson. Om ingen kontaktperson har 
angetts är den person som nämns först i besvärsskriften kontaktperson. 
 
Ombudet ska vid behov visa fullmakt (lag om rättegång i förvaltningsärenden 32 §). 
 
Bilagor till besvären 
Till besvären ska följande fogas: 
1) det överklagade beslutet med besvärsanvisning, 
2) utredning om när ändringssökanden har fått del av beslutet, eller annan utredning om när besvärstiden 

börjat löpa, 
3) de handlingar som ändringssökanden åberopar som stöd för sina yrkanden, om dessa inte redan tidigare 

har lämnats till myndigheten. 
 
Rättegångsavgift 
Enligt lagen om domstolsavgifter (1455/2015) kan förvaltningsdomstolen ta ut en rättegångsavgift för 
behandlingen av ett ärende som gäller ändringssökande. Avgiften är 270 euro från och med 1.1.2022 
(förordning 1122/2021). 


